
Revolucionarne tradicije so naš ponos
Revolucionarne tradicije so tiste najvišje človekove moralne vrednote, id so ga
skozi vsa stoletja njegovega razvoja spremljale v boju za svobodo, socialne pravice
za družbeno ureditev brez izkoriščanja, za enakopravnost, za človeka vredno življenje.
Ne moremo si zamišljati, da bi človek lahko prenesel brezmejno trpljenje in žrtvova-

n j e — tudi v NOB — brez prisotnosti vseh najvišjih moraloih vrednot, ki so zajete
v pojmovanje revolucionarnih tradicij. One predstavljajo tisto najplemenitejšo stran
človekovega življenja, ki jo preprosto označujemo z besedami: domovinska Ijubezen,
čut za pravico, čut za resnico, svobodoljubnost, kljubovalnost vsakemu nasilju, tovari-
ška vzajemnost, medsebojno razumevanje, spoštovanje in vrednotenje, smisel za
vse dobro in lepo, nobene dvoličnosti, požrtvovalnost, vztrajnost v delu, poštenost
in zglednost, človečnost, solidarnost itd. Revoludonarne tradicije morajo biti tkane
v vsa naša samoupravna prizadevanja, morajo postati temeljni kamen graditve druž-
benopolitičnega in družbenega življenja. Le z moralnimi vrednotami in prenašanjem
revolacionarnih tradicij, ki so jih porajala najpogumnejša dejanja v revolucijah
in NOB, je mogoče doseči socialistične odnose in jih nadalje razvijati.

Štiri področja dela

V občini Ljubljana Vič-Rudnik na tem po-
dročju uspešno deluje svet za razvijanje revolu-
cionarnih tradicij in proslave pri Občinski kon-
ferenci SZDL. S predsednico sveta SLAVICO
KUMAR smo se pogovarjali o delu tega sveta.
»Naj najprej povem, da je naš svet frontno se-
stavljen in so torej v njem predstavniki vseh
družbenopolitičnih in družbenih organizacij.
Zaradi lažjega in uspešnejšega dela pa smo delo
sveta razdelili na štiri področja, ki jih pokrivajo
za to odgovorni odbori. Ti so: odbor za razvija-
nje revolucionarnih tradicij, odbor za spomeni-
ško dejavnost, odbor za proslave in prireditve in
odbor za zgodovinopisje. Prvi trije uspešno de-
lujejo že dalj časa, pri četrtem pa se še vedno
srečujemo s kadrovskimi problemi. Tovrstno
organiziranost na tem področju smo uspeli izve-
sti prva v Ljubljani, medtem ko nas je občina
Šiška prehitela, če lahko tako rečemo, s formi-
ranjem odbora za zgodovinopisje.

Ta odbor za zgodovinopisje ima še posebej
oomembno nalogo. Zavedati se moramo na-
mreč, da iz leta v leto izgubljamo nad vse drago-
cene ljudi, katerih spomini so neprecenljive
vrednosti za sedanje in prihodnje rodove. Vsi se
zavedamo, da je to zelo pomembno vprašanje,
zato bo delo na tem področju v prihodnje ena
naših prvih nalog. Dogovorili smo se že, da
bomo zbrali vse medvojne aktiviste iz občine in
z njihovim nenehnim sodelovanjem v dogled-
nem času uredili že zbrano gradivo, določeno
gradivo preverili in seveda kontinuirano zbirali
in urejali še neobdelane stvari. Pri tem ne gre
samo za razne dokumente in druga pisana gra-
diva, marveč tudi za razne predmete.

proslavami v naši občini. Odbor, ki skrbi
za to tudi aktivno sodeluje v pripravah na or-
ganiziranje raznih proslav na občinski ravni. Ta
pregled pa bomo morali še izpopolniti^posebej
kar zadeva proslave v KS in OZD.

Takšna delovna telesa
tudi v KS

Sedaj skušamo doseči tudi v krajevnih skup-
nostih, da bi v okviru KK SZDL organizirali de-
lovna telesa,podobno sestavljena našemu svetu,
z namenom, da uspostavimo kontinuirano sode-
lovanje in zagotovimo povratne informacije.

Svet je že sodeloval pri celi vrsti akcij. Ak-
tivno se vključuje v muzejsko dejavnost vpraša-

V okviru našega sveta bomo naredili tudi
točen popis vseh borcev in medvojnih aktivistov
in nato bomo skušali imeti vsakega posebej na
skrbi. Mišlirrvda smo tem Ijudem to tudi dolžni.
To nalogo mora prevzeti tudi Socialistična
zveza, ker ne moremo celotno stvar prepustiti
sami Zvezi borcev.

Naš svet naredi vsako leto pregled nad celot-
nim kulturnim življenjem in prereditvami in

nja poimenovanja ulic, cest, naselij, šol, V VZ in
drugih, proslavljanja v delovnih organizacijah
in tu je še izgradnja »Poti spominov in tovariš-
tva«.

Posebno delovni so člani odbora za spomeni-
ško dejavnost. Res je, da so že prej člani ZZB na
tem področju zelo aktivno delovali in skrbeli za
spomenike, spominske plošče in druga obeležja
NOB, sedaj pa teče ta akcija tudi v okviru na-

šega sveta, kamor so vkl jučeni tudi člani ZZB in
skrbimo tudi za ustrezno okrasitev le-teh. Spo-
meniki so v zadnjih letih sploh zelo urejeni. To
je posledica tudi finančne podpore, ki jo daje
krajevnim skupnostim izvršni svet skupš-
čine občine namensko za vzdrževanje spomeni-
kov. Le-teh je v naši občini več kot 130.

Izredno veliko so delovali odbori posamično
pa seveda tudi svet kot celota v šolah. Tu je tudi
najočitnejša tesna povezanost in resnici na 1 jubo
je treba povedati, da je še posebej v osnovnih
šolah ta povezava najboljša. Šole imajo stalne
stike s člani ZZB in razvijanje revolucionarnih
tradicij že v svojih programih in to dopolnjujejo
še z izvenšolsko dejavnostjo v ustreznih krož-
kih. Pionirska organizacija se je pri vsem tem
zelo izkazala. Mi pa se bomo trudili in še naprej
usmerjali otroke v te dejavnosti.

Večje težave pa se začnejo pojavljati na
srednjih šolah. Tu smo določene premike že do-
segli, vendar ne v tolikšni meri, kot bi želeli.
Tam smo še vse premalo prisotni. Prodreti pa
moramo s svojim programom tudi na višje in vi-
soke šole. Na tem področju v naši občini nismo
storili še ničesar in to je škoda. Zavedamo se, da
bo v tem primeru še težje, vendar moratno vsaj
poizkusiti.

Ugoden odziv med mladimi

Za naš svet so še posebej zanimivi odmevt
ljudi, zlasti mladih na tovrstno delovanje. Gre
nam za povratne informacije, ker nam ni vseeno
in nam tudi ne more in ne sme biti, kako spreje-
majo tradicije mladi in kako jih nadaljujejo. Te
povratne informacije so za zdaj ugodne in so
nam istočasno dobro napotilo za nadaljnje delo. '^'
Vse to skušamu dobiti predvsem preko Zveze''
prijateljev mladine in mladinske organizacije; *
med tem ko se krajevne skupnosti in sindikati še"''
niso potrudili v zadostni meri. Sedaj smo si za-
stavili tudi širitev vpliva v krajevnih skupnostih
preko organizacij Socialistične zveze in v delov-
nih organizacijah, kjer lahko odigra sindikat bi-
stveno in odločilno vlogo.

Vse ljudi, ki imajo in bodo imeli opravka s
tem,pa je potrebno tudi ustrezno informirati in
izobraziti za delovanje na tem področju. To pa
smo že pričeli zagotavljati z raznimi posveti in
bomo s tem tudi nadaljevali,« nam je povedala
Slavica Kumar.

Delo sveta in njegovih odborov je bilo torej v
tem dveletnem obdobju, kolikor časa obstaja,
zelo uspešno in to mu nalaga dolžnost, da tudi v ,
bodoče še naprej tako dobro razvija in prenaša •=
tradicije NOB na mlado generacijo.
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